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PROTOKÓŁ Nr  38/2022 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 26 września  2022 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji  –  Marzena Murawska 
Protokolant            -  Joanna Kosior 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Informacja o przebiegu realizacji budżetu powiatu radomskiego oraz kształtowaniu się 

WPF za I półrocze2022 roku w działach dotyczących Komisji.  
 

2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 roku 
Powiatowego Instytutu Kultury. 

 
3. Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Uchwały nr 

407/XXXVLLL/2021Rady Powiatu w Radomiu z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie 
ustalenia Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat 
radomski. 

 
4. Omówienie rekrutacji do szkół ponadpodstawowych, przedstawienie wyników egzaminu 

maturalnego oraz wyników egzaminów zawodowych. 
 

5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Informacja o przebiegu realizacji 
budżetu powiatu radomskiego oraz kształtowaniu się WPF za I półrocze2022 roku w działach 
dotyczących Komisji.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowana informacja o 
wykonaniu budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze została przesłana do 
radnych. Poinformowała, że otrzymali z Regionalnej Izby Obrachunkowej opinię do 
przygotowanego sprawozdania. Opinia jest pozytywna, nie ma żadnych uwag. Wykonanie 
budżetu za I półrocze, istniejące odchylenia są uzasadnione i zostały omówione. Jest jedna 
uwaga dotycząca szpitala i zaciągania zobowiązań wymagalnych. 
Następnie omówiła wykonanie budżetu. 
 
I tak strona dochodowa: 
 
- Dział 801 – oświata i wychowanie 236,5%. Na planowaną kwotę 112.504,79 złote, 
zrealizowano 266.017,87 złotych. Na przekroczenie wskaźnika realizacji dochodów w 
stosunku do wskaźnika upływu czasu wpłynęły głównie dochody z najmu pomieszczeń w 
szkołach i placówkach oświatowych oraz dowozu uczniów niepełnosprawnych w SOSW w 
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Chwałowicach i ogrzewania Muzeum Regionalnego w Iłży. Ponadto wpłynęła refundacja 
wydatków  
w wysokości 65.107,93 złotych poniesionych na sfinansowanie projektu unijnego „Zielone na 
europejskim rynku pracy” w ZS w Pionkach, 

- 854 – edukacyjna opieka wychowawcza 72,9%. Na planowaną kwotę 132.648 złotych, 
zrealizowano 96.672,03 złotych. Na przekroczenie wskaźnika realizacji dochodów w 
stosunku do wskaźnika upływu czasu wpłynęły głównie opłaty za wyżywienie i 
zakwaterowanie wychowanków w Zespole Szkół i Placówek w Chwałowicach oraz opłaty za 
posiłki wnoszone przez rodziców, bądź opiekunów prawnych wychowanek przebywających 
w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Wierzbicy, 

 
- 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 100,0%. Na planowaną kwotę 25.000 

złotych zrealizowano 25.000 złotych. Na tak wysoki wskaźnik realizacji dochodów w 
stosunku do wskaźnika upływu czasu wpłynęło otrzymanie dotacji celowej z tytułu pomocy 
finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 
własnych zadań bieżących z: Gminy Wolanów – 5.000 złotych, Gminy Gózd – 5.000 złotych, 
Powiatu Lipskiego – 5.000 złotych, Powiatu Przysuskiego – 5.000 złotych, Powiatu 
Białobrzeskiego – 5.000 złotych. Ww. dotacja przeznaczona zostanie na wydawanie 
czasopisma „Radomskie24/Kultura – Region - Samorząd” oraz utrzymanie portalu 
internetowego „Radomskie24.pl” przez Powiatowy Instytut Kultury.  

 
- W dziale 926 - kultura fizyczna nie było w I półroczu realizacji. Powiedziała, że zaplanowane 

są dochody ze Sportowej Polski w kwocie 1.573.300,00 zł. 
 
Strona wydatkowa przedstawia się następująco: 
 

W dziale 730 – szkolnictwo wyższe i nauka planowane wydatki w kwocie 287.000 
złotych wykorzystane zostały w 18,8%, tj. w kwocie 54.000 złotych. W ramach tych wydatków 
sfinansowano wypłatę stypendium dla jednej osoby kształcącej się w szkole wyższej na 
kierunku lekarskim i siedmiu osób na kierunku pielęgniarstwo. Niższe w stosunku do 
wskaźnika upływu czasu wykonanie wydatków wynika z mniejszego niż planowano 
zainteresowania programami stypendialnymi. 
 

W dziale 801 – oświata i wychowanie planowane wydatki w kwocie 33.308.300,66 
złotych, wykorzystane zostały w 47,8%, tj. w kwocie 15.934.352,92 złote. W ramach tego 
działu finansowane jest utrzymanie sześciu jednostek oświatowych. Niższe wykonanie 
wydatków wynika głównie z niepełnego wykorzystania funduszu wynagrodzeń osobowych 
wraz z pochodnymi w związku z absencją chorobową pracowników i niewypłacania dodatków 
uciążliwych oraz za trudne warunki pracy w związku ze zdalnym nauczaniem w szkołach na 
przełomie stycznia i lutego. Ponadto w niewielkim stopniu wykonano wydatki majątkowe 
(16,6%). Na planowaną kwotę 2.155.166 złotych, wykorzystano 358.221,13 złotych. Realizacja 
większości inwestycji planowana jest w kolejnych kwartałach br., w związku  z trwającymi 
procedurami przetargowymi. 

 
Zgodnie ze wskaźnikiem upływu czasu, tj. w 50,0% zrealizowane zostały wydatki w 

dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza. Na planowaną kwotę  9.119.014 złotych 
wykorzystano 4.560.903,74 złote. Niższe wykonanie wydatków na wynagrodzenia i pochodne 
w stosunku do wskaźnika upływu czasu wynika z przebywania pracowników na zwolnieniach 
lekarskich i korzystania przez nich z zasiłku opiekuńczego na dzieci do lat ośmiu oraz wypłaty 
planowanych nagród jubileuszowych dopiero w II półroczu 2022 roku. Wyższa jest natomiast 
realizacja wydatków rzeczowych, głównie w zakresie zakupu materiałów i wyposażenia, 
środków żywności oraz usług pozostałych w związku ze wzrostem cen. 
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W dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego planowane wydatki w 

kwocie 2.061.300 złotych, wykorzystane zostały w 42,5%,tj. w kwocie 876.170 złotych. Na 
obniżenie wskaźnika realizacji wydatków wpłynął głównie brak realizacji na zadaniu 
inwestycyjnym pn. „Przygotowanie dokumentacji projektowej w celu przebudowy budynku 
Powiatowego Instytutu Kultury” oraz na zadaniu pn. „Prace konserwatorskie, kapliczka 
przydrożna, Pakosław”, które zostało zakwalifikowane do dofinansowania przez 
Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Zakończenie realizacji ww. zadań 
zaplanowano na II półrocze br. Ponadto tylko w 31,9% przekazano dotacje dla gmin na 
organizację imprez kulturalnych o zasięgu powiatowym, które to realizowane są zgodnie z 
planem dotacji i kalendarzem imprez.  

  
W dziale 926 – kultura fizyczna planowane wydatki w kwocie 5.229.551 złotych, 

wykorzystane zostały w 38,6%, tj. w kwocie 2.016.102,10 złote. Na niski wskaźnik realizacji 
wydatków wpłynęło niższe od wskaźnika upływu czasu wykonanie w ramach zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa budynku Liceum Ogólnokształcącego w Pionkach o budowę 
sali gimnastycznej wraz z łącznikiem” oraz brak realizacji wydatków na zadaniu pn. „Remont 
sali gimnastycznej Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach”. Ww. 
zadania będą zrealizowane w całości w II półroczu. Natomiast w 74% przekazano dotacje na 
dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym prowadzącym 
działalność pożytku publicznego w zakresie kultury fizycznej. Wykonanie wydatków w 
powyższym zakresie wynika z kalendarza powiatowych imprez sportowych. 

 
Jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową to zadłużenie powiatu z tytułu kredytów na 
dzień 30 czerwca 2022 roku wynosi 5.312.500 złotych i stanowi 2,73% planowanych 
dochodów ogółem.  W ramach planowanych przedsięwzięć w 2022 roku Komisja oświaty ma 
wydatki zarówno bieżące i przedsięwzięcia związane z projektami unijnymi jak również 
]stypendia i zadania inwestycyjne w naszych jednostkach oświatowych. Jeśli chodzi o projekty 
unijne to w I półroczu zakończył się jeden projekt „Europejskie praktyki uczniów Czerwonego 
krokiem do kariery”. Przy stypendiach realizacja jest niska. Następnie omówiła zadania 
inwestycyjne. 
 
 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji 6 głosami za, 0 wstrzymujących się i 0 przeciwnych, pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowali informację o przebiegu realizacji budżetu powiatu radomskiego oraz 
kształtowaniu się WPF za I półrocze2022 roku w działach dotyczących Komisji. Materiały 
stanowią załącznik nr 3 i nr 4 do protokołu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie sprawozdania z 
wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 roku Powiatowego Instytutu Kultury. 
 
Dyrektor Powiatowego Instytutu Kultury Renata Metzger poinformowała, że poniedziałek 
zazwyczaj zaczynają od przesłania zaproszeń na różne wydarzenia, bo dużo się dzieje. 
Powiedziała, że w I półroczu realizowali cykl spotkań Retrospekcje Powiat Radomski czyli to 
co już wcześniej zaczęli, w każdym miesiącu byli w innym miejscu. Są to spotkania 
przypominające historie danych miejscowości, są również transmitowane na żywo a zapis 
znajduje się na stronie internetowej. Powiedziała, że pod koniec roku chcą zrobić wystawę ze 
wszystkich zdjęć gmin naszego powiatu oraz chcą wydać album, który będzie doskonałym 
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materiałem promocyjnym. Mówiła również o plenerowej galerii na płocie, bibliotekach, 
nowym czasopiśmie. Ogólnie przybliżyła działalność Powiatowego Instytutu Kultury. 
Wspomniała również o nowym studiu telewizyjnym. 
 
Dyrektor Wydziału Rozwoju Marcin Genca powiedział, że był program, który umożliwił 
pozyskanie pieniędzy na wyposażenie studia telewizyjnego. Studio umożliwi nie tylko 
produkcję nieskomplikowanych form dziennikarskich, przy produkcji programów 
telewizyjnych typu informator powiatowy czy  informator kulturalny, rozmowa, debata itp. Ma 
nadzieję, żeby od nowego roku szkolnego rozszerzyć zakres działalności o naukę praktyczną 
zawodu montażysty, operatora filmowego dla uczniów naszych szkół. Dodał, że wszystko pod 
tym kątem było kupowane bo takie było zapotrzebowanie. Następnie krótko opowiedział o 
wirtualnym studiu. W tej chwili jest to najnowocześniejsze studio samorządowe w Polsce. 
 
Dyrektor Powiatowego Instytutu Kultury Renata Metzger poinformowała, że będzie 
jeszcze zapraszać na dwa koncerty w ramach ”4 Pory Roku” oraz na inne wydarzenia i 
uroczystości jakie mają się odbyć. 
 
Przychody  działalności bieżącej w  I połowie 2022 r. wyniosły 738.621,78 zł co stanowi 
50,35% planu rocznego, natomiast koszty w  I połowie 2022 roku wyniosły 574.574,33 zł i 
stanowiły 39,16% planowanych kosztów. 
Powiatowy Instytut Kultury uzyskał w I połowie 2022 rok zysk w wysokości 164.047,45 zł.  
Instytut nie posiada wymagalnych zobowiązań handlowych,  również zobowiązań publiczno-
prawnych. Wszystkie zobowiązania regulowane są terminowo. Płynność finansowa Instytutu 
jest zachowana.  
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała pani Dyrektor za wszystkie uroczystości jakie 
organizuje, bo czuć, że Powiat Radomski istnieje. Podziękowała również Zarządowi Powiatu 
za popieranie tej inicjatywy. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że w przyszłym roku będzie jeszcze lepiej, 
intensywniej oraz szerzej. Żeby jednak to się udało to wszyscy muszą być ambasadorami do 
zachęcania ludzi do wzięcia udziału w tych wszystkich wydarzeniach zupełnie za darmo. 
Dlatego zaprasza do spędzenia wolnego czasu z Powiatowym Instytutem Kultury. Wspomniał 
również o sprzęcie jaki znajduje się w studiu telewizyjnym, o dronie dla Wydziału 
Kryzysowego, na który udało się pozyskać środki  w projekcie  zgłaszając hasło:” Lotem za 
kłopotem”. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożoną informację. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu 
w sprawie zmiany Uchwały nr 407/XXXVLLL/2021Rady Powiatu w Radomiu z dnia 29 
grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez powiat radomski. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Dariusz Leśkiewicz powiedział, że nowelizacją 
Rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki wprowadzono obowiązek ustalenia dodatku 
funkcyjnego dla mentora, do którego będą uprawnieni nauczyciele, którzy będą opiekunami 
stażu dla nauczycieli odbywających staż na stopień nauczyciela mianowanego. Dlatego 
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proponuje się  w załączniku do Uchwały Rady Powiatu w Radomiu nr 407/XXXVIII/2021 z dnia 29 
grudnia 2021r. wprowadzić  następujące zmiany: 
  
1. W Rozdziale IV § 9 ust. 4 zmienia się pkt 1), który otrzymuje brzmienie:  
 
 „1) sprawowania funkcji opiekuna stażu dla nauczycieli odbywających staż na stopień 
nauczyciela  mianowanego w wysokości 100 złotych za każdego nauczyciela powierzonego opiece 
–        uprawnieni do dodatku do dnia 31 sierpnia 2027 roku.”  
   
2. W Rozdziale IV § 9 ust. 4 dodaje się pkt 3), który otrzymuje brzmienie:  
 
 „3) sprawowanie funkcji mentora dla nauczycieli odbywających staż na stopień 
nauczyciela  mianowanego  w wysokości 100 zł za każdego nauczyciela powierzonego opiece.”  
 
Projekt tej uchwały został przesłany do Związków Zawodowych celem uzgodnienia, cztery 
związki były za , jeden sprzeciwił się temu rozwiązaniu. 
 
W związku z powyższym proponuje się, by dodatek funkcyjny dla mentora określić, jak w 
projekcie uchwały. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
Stanowi on załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Omówienie rekrutacji do szkól 
ponadpodstawowych, przedstawienie wyników egzaminu maturalnego oraz wyników 
egzaminów zawodowych. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Dariusz Leśkiewicz zaprezentował prezentację, która stanowi 
załącznik  Nr 6 do protokołu). Poinformował, że obecnie jest cztery placówki gdzie kształcą 
młodzież w szkołach ponadpodstawowych jest to: LO w Iłży gdzie udało się otworzyć cztery 
klasy łącznie 103 uczniów, ZS w Pionkach gdzie funkcjonuje LO i Technikum gdzie po dwie 
klasy utworzono w LO 48 uczniów a w technikum 39, ZSP w Iłży powstały cztery klasy  łącznie 
99 uczniów i CKZiU  w Pionkach funkcjonuję technikum  powstało 6 klas liczące 163 uczniów 
i Branżowa Szkoła I stopnia 2 klasy licząca 65 uczniów. Jeśli chodzi o rekrutację to na dzień 
22 września br. razem uczniów jest 517 . W roku szkolnym 2022/2023 powstało łącznie 11 klas 
pierwszych w technikach , 6 w liceach i 3 w branżowej szkole. To jest bardzo dobry nabór. Jeśli 
chodzi o wyniki egzaminu maturalnego to: w LO w Iłży 49 uczniów ukończyło szkołę , 49 
przystąpiło do egzaminu i 49 zdało w LO w Pionkach 17 ukończyło, 16 przystąpiło i 16 zdało. 
Zdawalność w OKE Warszawa wynosi 91,9 % w Polsce 89,3% W technikach w CKZiU Pionki 
79 uczniów ukończyło szkołę , 75 przystąpiło a 74 zdało, w ZS Pionki 57 ukończyło,39 
przystąpiło 24 zdało a w ZSP Iłża 50 ukończyło, 46 przystąpiło i 46 zdało. Zdawalność w OKE 
Warszawa wynosi 80,1 % w Polsce 78,3%. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że widać  jak  właściwym ruchem była 
rezygnacja z Zespołu Szkół im. J. Śniadeckiego , której nie ma od września , nie było naboru 
nie ma klas dziennych. Niestety 61,5% zdawalność, a w tzw. ”czerwonym” bardzo dobry nabór, 
dobra zdawalność matur. Pokazuje, że ten strumień ucznia przyszedł by, albo nie do 
czerwonego , a to wszystko sprawiło by, że zostały by wykorzystane metry szkoły, uczniowie 
słabsi muszą wtedy równać w górę. Utrzymywanie dwóch szkół zawodowych w Pionkach mija 
się z celem, stąd Liceum i dostosowanie budynku Śniadeckiego pod szkolnictwo specjalne. 
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Dyrektor Wydziału Edukacji Dariusz Leśkiewicz powiedział, że jeśli chodzi o egzaminy 
zawodowe to jest ich w szkołach bardzo dużo. Ogółem do sesji zimowej przystąpiło 238 osób 
z czego zdało 204 . Zdawalność wynosi 85,7%. Do sesji letniej przystąpiło 464 osoby, zdało 
407. Zdawalność jest na poziomie 87,7% czyli bardzo wysokim. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad - Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
Po dyskusji wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 38 
posiedzenie o godz.15:50. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                          Marzena Murawska 


